先贤安息日学课 PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史 OLD TESTAMENT HISTORY

第 18 课 1888年5月5日 设谋害义人

- 1. 雅各住在哪里? 创 37: 1。
- 2. 先祖们怎么看待他们在迦南地的居所? 来 11: 13。
- 3. 他们向往的永恒的居所是什么? 来 11: 16。
- 4. 雅各有几个儿子? 创 35:22,最后一句。
- 5. 雅各最喜欢哪一个儿子? 创 37:3。
- 6. 约瑟的哥哥们如何看待他? 第 4 节。
- 7. 是什么使他们更加憎恨他? 第 5-11 节。
- 8. 雅各派约瑟去做什么事? 第 13, 14 节。
- 9. 当他的弟兄们看到他来时,他们打算做什么? 第 18, 20 节。
- 10. 当他来到的时候,他们对他做了什么? 第 23. 24 节。
- 后来他们是如何处置他的?
 第 25-27 节。
- 12. 他们把他卖了多少钱? 第 28 节。
- 13. 恶人如何看待义人? 诗 37: 12。
- 14. 是什么特质促使约瑟的哥哥们把他卖到 埃及? 徒 7: 9。
- 15. 他们的案例证实了哪节经文? 雅 3: 16。
- 16. 嫉妒属于什么类别? 加 5: 19-21。

LESSON 18

May 5, 1888

PLOTTING AGAINST THE JUST

- 1. Where did Jacob dwell? Gen. 37:1.
- 2. In what light did the patriarchs consider their residence in the land of Canaan? Heb. 11:13.
- 3. To what did they look forward as a permanent residence? Heb. 11: 16.
- 4. How many sons had Jacob? Gen. 35: 22, last clause.
- 5. Which one did Jacob love the most? Gen. 37: 3.
- 6. How did Joseph's brethren regard him ? Verse 4.
- 7. What made them hate him still more? Verses 5-11.
- 8. Upon what errand did Jacob send Joseph? Verses 13, 14.
- 9. When his brethren saw him coming, what did they propose to do? Verses 18, 20.
- 10. What did they do with him when he came? Verses 23, 24.
- 11. How did they afterwards dispose of him? Verses 25-27.
- 12. For how much did they sell him? Verse 28.
- 13. How do the wicked ever regard the just ? Ps. 37:12.
- 14. What trait was it that moved Joseph's brethren to sell him into Egypt? Acts 7:9.
- 15. What scripture was verified in their case ? James 3 : 16.
- 16. In what class is envy placed? Gal. 5: 19-21.

- 17. 圣经怎么论到那些做这些事的人?
- 18. 他们采取了什么手段来欺骗他们的父亲? 创 37: 31, 32。
- 19. 当雅各看到这件外衣时,他立刻得出了什么结论? 第 33 节。
- 20. 这对雅各有何影响? 第 34, 35 节。
- 21. 你能回想起雅各的任何行为与这种邪恶的欺骗具有相似的性质吗? 将它们联系起来。
- 22. 雅各的恶行什么时候得到赦免?
- 23. 我们可以从中汲取什么重要的教训? 答:虽然罪可得赦免,但其后果可能仍然存在,并且常常会被带到那罪人面前,他将因此而受苦。
- 24. 哪节经文在现今也能得到应验? 太 7: 2。

- 17. What is said of those who do such things?
- 18. What course did they take to deceive their father? Gen. 37: 31, 32.
- 19. When Jacob saw the coat, what did he at once conclude? Verse 33.
- 20. How did this affect Jacob? Verses 34, 35.
- 21. Can you recall any actions of Jacob that were of a similar character to this wicked deception? Relate them.
- 22. When had Jacob been forgiven for his wicked deeds?
- 23. What important lesson may we draw from this?

Ans.-That although a sin may be forgiven, the results of it may remain, and the one who committed it will often have it brought before him, and will suffer in consequence.

24. What scripture is fulfilled even in this life? Matt. 7:2.